
Η Επιτροπή µπορεί να ερευνήσει τη φύση της επιδότησης που προκύπτει από την αύξηση του τέλους
εκσυγχρονισµού αεροδροµίων;

Ποιό θα είναι το αποτέλεσµα για τον εκσυγχρονισµό των υπόλοιπων αεροδροµίων της Ελλάδας;

(1) ΕΕ C 261 E της 18.9.2001, σελ. 93.

Απάντηση της κας de Palacio εξ ονόµατος της Επιτροπής

(26 Φεβρουαρίου 2002)

Οι αποφάσεις όσον αφορά την κατασκευή, τις βελτιώσεις ή την περαιτέρω ανάπτυξη της υποδοµής αερολιµένα,
καθώς επίσης και όσον αφορά την κατανοµή των δηµοσίων πόρων µεταξύ των αερολιµένων ενός κράτους µέλους
εµπίπτουν στην αρµοδιότητα των αρχών του εν λόγω κράτους µέλους. Εντούτοις, η Επιτροπή δύναται να εξετάσει
το θέµα υπό το πρίσµα πιθανών στρεβλώσεων του ανταγωνισµού εφόσον η συγκεκριµένη περίσταση το απαιτεί.
Όπως ήδη δηλώνεται στην απάντηση σε προηγούµενη ερώτηση στην οποία αναφέρεται το Αξιότιµο Μέλος του
Κοινοβουλίου, οι αποφάσεις όσον αφορά το επίπεδο και τη δοµή των αερολιµενικών τελών εµπίπτουν στην
αρµοδιότητα των αρµόδιων τοπικών και εθνικών αρχών.

Εντούτοις, οι γενικές αρχές του κοινοτικού δικαίου εφαρµόζονται στα µέτρα που λαµβάνονται στον εν λόγω
τοµέα και απαιτούν, ειδικότερα, τα τέλη να καθορίζονται µε αµερόληπτο τρόπο.

Βάσει των πληροφοριών που διαθέτει, η Επιτροπή δεν είναι σε θέση να αξιολογήσει τις επιπτώσεις των
διακανονισµών όσον αφορά τον αερολιµένα «Ελευθέριος Βενιζέλος» σχετικά µε πιθανές διαστρεβλωτικές τους
επιπτώσεις σε σχέση µε τους άλλους ελληνικούς αερολιµένες. Καµία καταγγελία δεν έχει εν προκειµένω υποβληθεί
στην Επιτροπή. Εντούτοις, εάν σε κάποια δεδοµένη στιγµή η Επιτροπή καταλήξει στο συµπέρασµα ότι θα ήταν
αναγκαίο να µελετήσει το θέµα µε τις ελληνικές αρχές, δεν θα διστάσει να το πράξει.

(2002/C 172 E/125) ΓΡΑΠΤΗ ΕΡΩΤΗΣΗ E-0005/02

υποβολή: Chris Davies (ELDR) προς την Επιτροπή

(17 Ιανουαρίου 2002)

Θέµα: Ερµηνεία του κανονισµού ΕΚ αριθ. 2037/2000 σχετικά µε τις ουσίες που καταστρέφουν τη στιβάδα του
όζοντος

Αναφερόµενος στον κανονισµό ΕΚ αριθ. 2037/2000 (1) «Ουσίες που καταστρέφουν τη στιβάδα του όζοντος», ο
Βρετανός Βουλευτής και Υπουργός Περιβάλλοντος, Michael Meacher, σε οµιλία του στη Βουλή των Κοινοτήτων
στις 11 ∆εκεµβρίου 2001, δήλωσε ότι η βρετανική κυβέρνηση υπέβαλε ερώτηση προς την Επιτροπή, πριν από τον
Οκτώβριο 2000, σχετικά µε την ερµηνεία της αφαίρεσης των χλωροφθορανθράκων από το µηχανισµό ψύξης και
το υγρό των ψυγείων, «χωρίς να έχει λάβει καµία απάντηση για 18 µήνες, µέχρι τον Ιούνιο 2001». Με
αποτέλεσµα, στο διάστηµα αυτό να µην έχουν ληφθεί τα απαραίτητα µέτρα στο Ηνωµένο Βασίλειο.

Προτίθεται η Επιτροπή να αναφέρει ποιές επαφές είχε µε τη βρετανική κυβέρνηση σχετικά µε το παρόν θέµα από
τη στιγµή που υπεβλήθη το πρώτο σχέδιο µέχρι την τελική έγκρισή του;

(1) ΕΕ L 244 της 29.9.2000, σελ. 1.

Απάντηση της κ. Wallström εξ ονόµατος της Επιτροπής

(7 Μαρτίου 2002)

Ο κανονισµός (ΕΚ) αριθ. 2037/00 του Κοινοβουλίου και του Συµβουλίου της 29ης Ιουνίου 2000 για τις ουσίες
που καταστρέφουν τη στιβάδα του όζοντος άρχισε να ισχύει την 1η Οκτωβρίου 2000. Στην 1η παράγραφο του
άρθρου 16 προβλέπεται να ανακτώνται µε σκοπό την καταστροφή τους οι ελεγχόµενες ουσίες όπως οι
χλωροφθοράνθρακες (CFCs) που περιέχονται σε οικιακά ψυγεία και καταψύκτες, από την 1η Ιανουαρίου 2002.
Καθώς οι χλωροφθοράνθρακες είναι πολύ καταστρεπτικοί για τη στιβάδα του όζοντος, και δεδοµένου ότι τα
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αφρώδη πλαστικά περιέχουν περίπου 75 % των χλωροφθορανθράκων και το σύστηµα ψύξης µόνο το 25 %, στην
παράγραφο 3 του άρθρου 16 απαιτείται να ανακτώνται οι χλωροφθοράνθρακες από προϊόντα όπως τα αφρώδη
πλαστικά, εάν είναι πρακτικά εφικτό, από την 1η Οκτωβρίου 2000.

Το Ηνωµένο Βασίλειο εξέτασε, αµέσως µετά την έναρξη ισχύος του κανονισµού, εάν είναι πρακτικά εφικτή η
εξαγωγή των χλωροφθορανθράκων από το αφρώδες µονωτικό πλαστικό των ψυκτικών συστηµάτων δεδοµένου ότι
η απάντηση σε αυτό το ερώτηµα επηρέαζε την εφαρµογή του κανονισµού από το Ηνωµένο Βασίλειο σε δύο
καθοριστικούς τοµείς. Εάν η ανάκτηση των CFC από το αφρώδες πλαστικό κρίνονταν πρακτικά εφικτή, θα
ζητούνταν από το Ηνωµένο Βασίλειο όχι µόνο να δηµιουργήσει εγκαταστάσεις ανάκτησης και ανακύκλωσης από
την 1η Ιανουαρίου 2002, αλλά επίσης να απαγορεύσει, από την 1η Οκτωβρίου 2000, την εξαγωγή
µεταχειρισµένων ψυγείων που περιέχουν χλωροφθοράνθρακες στο αφρώδες πλαστικό τους, σηµαντική εξαγωγική
δραστηριότητα του Ηνωµένου Βασιλείου. Το άρθρο 11 απαγορεύει συγκεκριµένα τις εξαγωγές από την Κοινότητα
προϊόντων που περιέχουν χλωροφθοράνθρακες δεδοµένου ότι το πρωτόκολλο του Μόντρεαλ -διεθνής συνθήκη
για την προστασία της στιβάδας του όζοντος- προτρέπει να αποφεύγονται οι εξαγωγές που οδηγούν σε αύξηση
της εξάρτησης των αναπτυσσόµενων χωρών από παλαιές τεχνολογίες.

Το θέµα της ανάκτησης χλωροφθορανθράκων από τον εξοπλισµό ψύξης συζητήθηκε στη συνεδρίαση της
διαχειριστικής επιτροπής της 4ης Οκτωβρίου 2000, συνεδρίαση που πραγµατοποιήθηκε για πρώτη φορά στο
πλαίσιο του άρθρου 18 του κανονισµού 4 µόλις ηµέρες µετά την έναρξη ισχύος του κανονισµού (ΕΚ) αριθ.
2037/2000. Στη διαχειριστική επιτροπή προήδρευσε ο εκπρόσωπος της Επιτροπής. Στα πρακτικά της
συνεδρίασης, τα οποία εγκρίθηκαν από όλα τα κράτη µέλη συµπεριλαµβανόµενου του Ηνωµένου Βασιλείου,
καταγράφηκε ότι συµφωνήθηκε στο πλαίσιο της επιτροπής να ταξινοµηθούν τα αφρώδη πλαστικά που περιέχουν
CFC ως «προϊόντα» και εποµένως να εµπίπτουν στην παράγραφο 3 του άρθρου 16. Στην παράγραφο 3 του
άρθρου 16 προβλέπεται η ανάκτηση των χλωροφθορανθράκων από το αφρώδες πλαστικό, εάν αυτό είναι
πρακτικά δυνατό. Πολλοί εκπρόσωποι κρατών µελών δήλωσαν ότι η ανάκτηση από τα αφρώδη πλαστικά
εφαρµόζεται εδώ και πολλά χρόνια και ανέφεραν εµπορικές εγκαταστάσεις ανακύκλωσης που λειτουργούν και στις
οποίες θα µπορούσε το Ηνωµένο Βασίλειο να αποστέλλει τα µεταχειρισµένα ψυγεία για ανακύκλωση, εφόσον
χρειάζεται.

Η Επιτροπή πραγµατοποίησε µία επιπλέον συνεδρίαση µε το Ηνωµένο Βασίλειο και άλλα κράτη µέλη, κατάίτηση
εκπροσώπου της κυβέρνησης του Ηνωµένου Βασιλείου, στις 24 Ιανουαρίου 2001, στις Βρυξέλλες για να
συζητήσει την απαγόρευση εξαγωγής ψυγείων που περιέχουν CFC. Σε αυτή τη συνεδρίαση, το Ηνωµένο Βασίλειο
συνέχισε να αµφισβητεί εάν είναι πρακτικά εφικτή η ανάκτηση χλωροφθορανθράκων από τα αφρώδη πλαστικά των
µεταχειρισµένων ψυγείων, παρά τις συνεχείς διαβεβαιώσεις από άλλα κράτη µέλη ότι διαθέτουν εµπορικές
εγκαταστάσεις ανακύκλωσης. Η Επιτροπή εποµένως δέχτηκε να διερευνήσει το θέµα σε όλα τα κράτη µέλη και να
καταγράψει τις βιοµηχανικές δραστηριότητες ανακύκλωσης ψυγείων στην Κοινότητα. Τα αποτελέσµατα της
έρευνας τα οποία υποβλήθηκαν στους εκπροσώπους των κρατών µελών στην επόµενη συνεδρίαση της
διαχειριστικής επιτροπής στις 13-14 Μαρτίου 2001 επιβεβαίωσαν ότι υφίστανται εµπορικές εγκαταστάσεις
ανάκτησης χλωροφθορανθράκων από τα αφρώδη πλαστικά και τα συστήµατα ψύξης σε πολλά κράτη µέλη, όπως
η Ιταλία, η Γερµανία, η ∆ανία και η Σουηδία.

Η κυβέρνηση του Ηνωµένου Βασιλείου ενηµερώθηκε εποµένως, για πρώτη φορά στις 4 Οκτωβρίου 2000, ότι
ήταν πρακτικά δυνατή η ανάκτηση CFC και από τα συστήµατα ψύξης και από τα αφρώδη πλαστικά στα
µεταχειρισµένα ψυγεία. Η Επιτροπή σηµειώνει ότι η κυβέρνηση του Ηνωµένου Βασιλείου πρόσφατα θέσπισε
διαδικασίες προώθησης της συµµόρφωσης µε αυτή την πτυχή του κανονισµού.

(2002/C 172 E/126) ΓΡΑΠΤΗ ΕΡΩΤΗΣΗ E-0008/02

υποβολή: Monica Frassoni (Verts/ALE) προς την Επιτροπή

(17 Ιανουαρίου 2002)

Θέµα: Σαρδηνία: άδειες έρευνας για ορυκτά και αξιολόγηση επιπτώσεων στο περιβάλλον

Στις 15 Νοεµβρίου 2001 η αυτόνοµη περιφέρεια Σαρδηνίας χορήγησε την πολλοστή άδεια (βλέπε προηγούµενη
ερώτησή µου 19ης.3.2001) σχετικά µε έρευνα για ορυκτά (βεντονίτης) για µία επέκταση κατά 670 εκτάρια στην
τοποθεσία υψηλού αρχαιολογικού ενδιαφέροντος Is Bangius (∆ήµος Gonnesa, Cagliari) στην εταιρεία
ARGILLITI Ε.Π.Ε.

Η εν λόγω άδεια έρευνας χορηγήθηκε χωρίς προηγουµένως να πραγµατοποιηθεί αξιολόγηση περιβαλλοντικών
επιπτώσεων η οποία είναι δεσµευτική σύµφωνα µε το σηµείο 19, παράρτηµα Ι της οδηγίας 97/11/ΕΚ (1) και
προβλέπεται από την ιταλική νοµοθεσία (άρθρο 1, εδάφιο 1, σηµείο u, του Προεδρικού ∆ιατάγµατος της
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